

## **APOSTLE OF CALIFORNIA XV (APÓSTOL DE CALIFORNIA XV)**

Serra's last superior, who had been his altar server in Baja before he left for Alta California, Fray Juan Sancho, wrote of him when he learned of his death, " So great was his charity which he manifested toward those poor Indians, that not only the ordinary people, but likewise persons of higher condition, were struck with admiration. All men said openly that that man was a saint and that his actions were those of an Apostle....." Serra's successor Fray Fermin Lasuen went on to found the next nine missions beginning with Santa Barbara, the Queen of the Missions, as it is known. In Santa Barbara, Lasuen made a change in policy, permitting the baptized to remain in their villages and not compelling them to enter the mission enclosure, which had been the policy under Serra in order to avoid contamination with the pagan practices of the "gentile" Indians. That change opened the door to many conversions. The 11th mission, La Purisima, was founded in 1787, it has been fully restored by the Federal government and is today a California State park. Santa Cruz and Soledad [solitude in Spanish] filled in gaps around Carmel. In 1797, Mission San Jose was founded and is the only mission in the Diocese of Oakland, well restored and worth a visit. At the end of Lasuen's life, there were nineteen missions in all. The last mission to be founded after Lasuen's death was Sonoma, which only continued for one year before the secularization of the missions under independent Mexican rule.

IHM Pray for us.  
Father Jerry

## **APÓSTOL DE CALIFORNIA XV**

*El último superior de Serra, que fué su monaguillo en Baja antes que saliera de viaje para Alta California, Fraile Juan Sancho, escribió de él cuando supo de su muerte, "Tan gran fué la caridad que él manifesto hacia los pobres Indios, que no sólo la gente ordinaria, sino también la gente de alto rango, se llenaron de admiración. Todos los hombres decían abiertamente que ese hombre era un santo y que sus acciones eran aquellas de un apóstol...." El sucesor de Serra, Fraile Fermin Lasuén fué quién fundó las próximas nueve misiones empezando con Santa Bárbara, La Reina de las Misiones, como es conocida. En Santa Bárbara, Lasuén hizo un cambio en la política, permitiendo que los que estaban bautizados permanecieran en sus aldeas y no eran obligados a quedarse en el recinto de la misión, que era la política de Serra a fin de evitar que se contaminaran con las prácticas paganas de los Indios "gentiles." Este cambio abrió la puerta a muchas conversiones. La undécima misión, La Purisima, fué fundada en el año 1787, y fué recientemente renovada completamente por el Gobierno Federal y es hoy en día un parque del Estado de California. Santa Cruz y Soledad llenaron el vacío alrededor de Carmel. En el año 1797, fué fundada la Misión de San José y es la única misión en la Diócesis de Oakland, plenamente renovada y bien vale la pena visitarla. Al final de la vida de Lasuén, habían diecinueve misiones en total. La última misión que fué fundada después de la muerte de Lasuén fué Sonoma, que solo funcionó por un año antes de la secularización de las misiones bajo el control independiente de México.*

ICM Ora por nosotros  
Padre Jerry